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 BRM.0002.2.2019 

 P r o t o k ó ł  nr  VI/2019 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 25 lutego 2019 r. 

w Urzędzie Miasta Inowrocławia 

............................................................................................................................................ 
 

 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 9
30

 otworzył VI sesję 

Rady Miejskiej Inowrocławia. Powitał radnych oraz zaproszonych gości i stwierdził,  

iż w sesji uczestniczy 23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

i uchwał.  
 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokołu. 
 

Sesji przewodniczył:  Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

Sekretarz obrad:  Ewa Kempska  

  

Ad 2.  Propozycje zmian do porządku obrad. 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Czy ktoś z radnych chciałby wnieść propozycje zmian do przekazanego porządku 

obrad?  

Marcin Wroński – radny RMI: 

W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość, chciałbym zgłosić zmianę do porządku 

obrad, a mianowicie dodania do dzisiejszego porządku Stanowiska w sprawie 

wyrażenia sprzeciwu wobec przetargu na tramwaje w Warszawie. Dla nas jest to rzecz 

bardzo ważna, patrząc na to ile firm z Inowrocławia współpracuje z „ Pesą”. 

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   
 

Maciej Szota – radny RMI: 

Radny zaproponował uczczenie minutą ciszy pamięć Premiera Jana Olszewskiego. 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Nie będziemy tego głosować wniosku pana radnego Szoty. Myślę, że Pan Jan 

Olszewski nie był osobą budzącą kontrowersje. Proszę Państwa o uczczenie pamięci 

minutą ciszy.   

Radni uczcili minutą ciszy pamięć Premiera Jana Olszewskiego. 
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Patryk Kaźmierczak – radny RMI: 

W związku ze zgłoszeniem zmiany do porządku obrad, zgłaszam sprzeciw. To 

stanowisko dotyczy przetargu, jak wiemy obowiązuje prawo zamówień publicznych, 

prawo unijne, przetargi o określonej wartości muszą być one ogłaszane w różnego 

rodzaju miejscach. Tego prawa wszystkie samorządy muszą przestrzegać. Jeżeli 

samorząd warszawski tego prawa przestrzega, to tego prawa nie można łamać. Wiemy, 

że inowrocławskie firmy działają i na pewno będą działać z tą spółką. Spółka „Pesa” 

została przejęta przez Polski Fundusz Narodowy państwową spółkę i dotychczas           

była w regionie firmą wiodącą …      
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)   

 

Marcin Wroński – radny RMI: 

Jest to sprawa ważna. Wiele podmiotów wyraziło swój sprzeciw. Miedzy innymi 

Wojewoda Kujawsko-Pomorski. Głównym problemem nie jest to, że jest prawo             

o zamówieniach publicznych. Problemem jest to, że Prezydent Warszawy jest                 

z Platformy Obywatelskiej. Przynależność partyjna jest ważniejsza od interesu 

inowrocławskich przedsiębiorców.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Upomniał radnych, że omawiamy punkt zmiany do porządku obrad. Nie ma w tym 

punkcie dyskusji. Pan radny Wroński zgłosił wniosek o zmianę w porządku obrad, był 

głos przeciwny. Czy pan radny Szota chciałby wnieść inne propozycje do porządku, niż 

te które wniósł pan radny Wroński? 
 

Maciej Szota – radny RMI: 

Wypowiedź niezrozumiała, bez mikrofonu. 

 

Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Z pełnym zdumieniem przyjmuję projekt stanowiska w sprawie sprzeciwu wobec 

przetargu na tramwaje w Warszawie, zgłoszony przed chwilą przez radnych PiS. 

Wierzę, że każdy z nas dobrze życzy podmiotom gospodarczym polskim. Każdy z nas 

chce się kierować interesem podmiotów gospodarczych działającym na terenie Miasta 

Inowrocławia. Dzięki inicjatywie samorządu miejskiego, podjęły wiele lat temu 

współpracę z „Pesą” bydgoską. To przynosi i wierzę, że będzie przynosiło wiele 

pozytywnych efektów, głównie na rynku pracy. Nikt z nas nie chciałby i nie chce nic 

złego uczynić, co mogłoby pogorszyć sytuację firm inowrocławskich lub firm polskich. 

Każdy chciałby wspierać firmy rodzime. Każdy z Państwa radnych i ja jako Prezydent 

Miasta musimy działać w ramach państwa prawa. A do czego zachęca to stanowisko 

radnych PiS? Przyjmuję to stanowisko, jako zachęcające do łamania prawa po pierwsze, 

a po drugie  to stanowisko radnych PiS jest dla mnie objawem słabości polskiego Rządu 

w ostatnich 4 latach. Był czas na to aby dostosowane zostało w Polsce prawo, aby dać 

możliwość promowania polskich firm i tu zgadzam się z tą tezą, w trakcie procedur, 
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którym musimy się poddać jako ci, którzy podejmują decyzje  sprwach inwestycyjnych. 

A z jaką sytuacją mamy dzisiaj do czynienia? Z jaką sytuacją ma do czynienia 

Prezydent Warszawy, tak krytykowany w tym projekcie stanowiska? Zgodnie 

z obowiązującym w Polsce prawem zamówień publicznych, o tym jaka firma wygra 

w przetargu, decydują procedury określone w ustawie. Jeżeli te procedury są spełnione 

to Prezydentowi nie wolno jest zmienić decyzji komisji przetargowej. Zachęcanie 

sformułowaniem takim, że apelujemy do Prezydenta o ponowne dogłębne 

przeanalizowanie tej decyzji, to jest zachęcanie do złamania prawa… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)   

 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

To nasze stanowisko jest przedłożone Radzie Miejskiej Inowrocławia. I nie wiedzieć 

czemu Pan Przewodniczący dopuszcza do głosu Pana Prezydenta, który wypowiada się 

o stanowisku, które ma podjąć Rada. W stanowisku nie ma, że wykonanie tej uchwały 

powierza się Prezydentowi, to ma być stanowisko radnych. Nie ma żadnej zachęty, aby 

łamać polskie prawo, a szczególnie prawo zamówień publicznych. Jako samorząd 

mamy prawo zatroszczyć się o to, że tutaj są miejsca pracy. Tutaj będą wydawane 

pieniądze, nasz budżet zostanie zasilony z podatków… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Prezydent ma prawo zabrać głos w każdym momencie sesji i Przewodniczący jest 

zobowiązany tego głosu mu udzielić. Mamy prawo zamówień publicznych oraz 

stosowne przepisy UE, to ten projekt sprzeciwu może być odczytany, jako łamanie 

prawa Rzeczypospolitej jak i prawa unijnego. Jeżeli ktoś uważa, że przetarg ogłoszony 

przez władze Miasta Warszawy w jakikolwiek sposób narusza to prawo to uważam, że 

nie powinien mieszać do tego organu samorządowego, jakim jak jest Rada Miejska 

Inowrocławia, a powiadomić o tym stosowne organy.  
 

Kto jest za wprowadzeniem zmiany do porządku obrad? 
 

 

Głosowanie 1 - propozycja zmiany do porządku obrad, umieszczenie punktu projektu 

stanowiska w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przetargu na tramwaje w Warszawie.   
 

Wynik głosowania: za -  7, przeciw – 15, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

 

Stwierdzam, że Rada proponowanej zmiany nie przyjęła. 

 

Czy są inne propozycje zmian do porządku obrad, jeżeli nie to stwierdzam, że Rada 

obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad. 
 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32307
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32307
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Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej Inowrocławia. 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2019: 
 

 wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2019-2032: 
 

 jak w punkcie 6. 
 

8. Przedstawienie „Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego”:  
 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 dyskusja. 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na 2019 r. planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i formy kształcenia nauczycieli 

prowadzone przez uczelnie, na które dofinansowanie jest przyznawane: 
 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

 wystąpienie Przewodniczącej  Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Inowrocław, a także określenia granic ich 

obwodów, na okres od dnia 1 września 2019 r.: 
 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Miasto 

Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych: 
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 jak w punkcie 10. 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji członka Komisji 

Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Inowrocławia: 
 

 wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji członka Komisji 

Sportu i Młodzieży Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

 jak w punkcie 12. 
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

 jak w punkcie 12. 
 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów zarządów 

i przewodniczących zarządów Osiedli: 
 

 jak w punkcie 12. 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do Miejskiej Rady 

Seniorów: 
 

 wystąpienie Pełnomocnika ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

17. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

18. Zakończenie obrad. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 

Patryk Kaźmierczak – sekretarz obrad V sesji Rady Miejskiej: 
 

Poinformował, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wniósł o jego przyjęcie. 

 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Ewę Kempską. 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Ewa Kempska – radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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Głosowanie 3  -  Wybór sekretarza obrad (Ewa Kempska):  
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani radna Ewa Kempska. 

 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Prezydent 

Miasta nie sygnalizuje woli jej złożenia ustnie, wobec tego przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku obrad (informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2019 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 8  

do protokołu). 
 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
   
Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni:  Marcin Wroński, Maciej Szota. 

 

Marcin Wroński – radny RM: 

Z przykrością stwierdzam, że jest to kolejna zmiana budżetu Miasta, w której 

zwiększamy wydatki, ale nie zwiększamy dochodów. Z projektu wynika, że będzie 

zaciągnięty kredyt w wysokości 5 milionów złotych. Jaką mamy na chwilę obecną sumę 

wszystkich kredytów i pożyczek zaciągniętych przez Miasto Inowrocław? Jaka jest 

wartość papierów wartościowych, czyli obligacji? Jakie mamy inne zobowiązania jako 

Miasto?    
 

Maciej Szota – radny RM: 

Niedawno uchwalaliśmy budżet na 2019 r. i znowu zwiększamy wydatki o kilka 

milionów złotych, a nie pokrywa nam się to z dochodami. Na sesji budżetowej pytałem 

się czy Prezydent, Pani Skarbnik widzi jakieś zagrożenia budżetu na 2019 r. Myślałem, 

że będę musiał czekać do podsumowania budżetu do 2020 r., ale okazuje się, że po 

pierwszych 2 miesiącach widać, że budżet się „rozjeżdża”. Te zmiany wiążą się              

z Wieloletnią Prognozą Finansową… 

 
(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)  

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Jeżeli zaciągamy jakiekolwiek zobowiązania, to zaciągamy na inwestycje. Robimy to   

w sposób odpowiedzialny pod kontrolą Regionalnej Izby Obrachunkowej                       

w Bydgoszczy, spełniając wszystkie wymogi obowiązującego w Polsce prawa. Są to 

zobowiązania, z których korzystamy w sposób bezpieczny z korzyścią dla 

Inowrocławia. Przyjmując dziś uchwałę musicie odpowiedzieć na pytanie, czy chcemy 

by ważna inwestycja, o którą kilka lat walczyliśmy została zrealizowana czy nie. Jest to 

budowa łącznika miedzy ulicą Szymborską i Miechowicką, a ulicą Długą. Jest prawdą, 

że zwiększa to zobowiązania Miasta, ale daje coś więcej. Zwiększa zobowiązania           

o kilka milionów, ale daje mam możliwość pozyskania 17,5 milionów na inwestycje. 

Budowa łącznika umożliwi nam zagospodarowanie gruntów, które dzisiaj są 

wykorzystywane na cele rolne. Jeżeli jesteście Państwo przeciwko, to jesteście 

przeciwko tej inwestycji. Jeżeli nie przyjmiemy uchwały to 17,5 miliona złotych 

zwracamy Marszałkowi Województwa… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta Miasta Inowrocławia udostępniono 

na stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl)  

 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

ad vocem 

Zbyt wcześnie pan wypowiedział słowa, że są radni przeciwko uchwale. Otrzymaliśmy 

odpowiedź na zadane pytania i dopiero będziemy do głosowania przystępowali. Z ust 

pana Prezydenta kiedyś usłyszeliśmy, że jest szansa na uzyskanie środków unijnych. 

Byłem w grupie tych osób, które mówiły, aby zaciągać kredyty, bo później nie będzie 

już szansy, żeby otrzymać dotację z budżetu Województwa. Ówczesny pan 

Przewodniczący powiedział, ze „nie sztuką jest żyć z kredytu, sztuką jest żyć 

z kredytem”. W związku z tym decyzja dopiero jest przed nami, jeżeli chodzi 

o głosowanie. Pan Prezydent dokładnie wyjaśnił na co te pieniądze mają być 

przeznaczone…  
  
(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)  

   

Marcin Wroński – radny RMI: 

ad vocem 

Nie zgadzam się z panem Prezydentem, ponieważ stworzona jest „iluzjoniczna” 

rzeczywistość, że wszystkie inwestycje realizowane są z kredytów. W samorządzie nie 

powinniśmy inwestować tylko z kredytów, ale z oszczędności, gospodarności itd. Dwa 

miesiące temu przyjmowaliśmy budżet Miasta i wtedy ktoś nie przewidział, że wydatki 

będą większe. Coś jest nie tak z planowaniem budżetu, że takie zmiany musimy 

dokonywać. Musimy sobie zadać pytanie, czy chcemy pozostawić długi przyszłym 

pokoleniom?  
 

Maciej Szota – radny RMI: 

ad vocem 

Pan Prezydent odniósł się do tej największej kwoty, ale w tym zwiększeniu wydatków 
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mamy również zakup nowych elementów oświetlenia świątecznego za 200 tysięcy 

złotych. Utrzymanie dróg też zostało źle przewidziane. Zeszły rok był rokiem            

”rozdawnictwa”. Jesteśmy za inwestycjami, za przemyślanym zarządzaniem budżetem. 

Niestety do końca to nie jest realizowane w Inowrocławiu. Przykładem jest jakość 

inwestycji np. przystanki.  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

W poprzednim punkcie pan Tarczewski wyraził swój sprzeciw w związku z oddaniem 

głosu mi, jako Prezydentowi Miasta. Teraz pan radny Szota zarzuca mi, że posługuję się 

cytatami z jego wypowiedziami kiedy to radny Szota wspierał mnie. Jeżeli miałbym coś 

przypomnieć z pana wypowiedzi to takie jedno sformułowanie z tego cytatu: ”Jednak 

panowie radni z opozycji są bardzo odporni na wiedzę”. Nie chciałbym, aby to 

stwierdzenie było nadal aktualne, a mówię to w kontekście wypowiedzi pana radnego 

Wrońskiego. Panie radny chciał pan dzisiaj w tym punkcie, kilka razy podać nieprawdę. 

Nieprawdziwą informacją jest to, że realizujemy całą inwestycję z kredytu, albo tylko 

i wyłącznie na kredyt. Jest to informacja nieprawdziwa. Jeżeli zaciągamy kredyty 

i mamy na myśli inwestycje unijne przy wsparciu ze środków zewnętrznych to musimy 

zaciągnąć kredyt. Musimy mieć zabezpieczone środki na wkład własny, a także musimy 

mieć środki na zapłatę dla tego, który realizuje mam tą inwestycję do mementu 

odzyskania pieniędzy od Wojewody, Rządu czy UE i po to są kredyty. Środki 

z kredytów czy środków pozyskiwanych w inny sposób przekazywane są na pokrycie 

wkładu własnego lub też całości projektu, do momentu zwrotu środków finansowych 

uzyskanych, pozyskanych. Inwestycje, o których mówimy w tej chwili lub inne 

inwestycje, które realizowaliśmy np. hala w Mątwach  to 6,5 miliona złotych, na które 

pozyskaliśmy 2 miliony z UE, o której dyskutowaliśmy w poprzedniej kadencji, 

zastanawiałem się czy zwiększyć zobowiązania po stronie Miasta czy też nie. Radni 

zawsze podejmowali decyzje w sposób świadomy i wiedząc o tym, że warto jest ze 

wsparcia unijnego skorzystać. Jeżeli wyremontowaliśmy Szkołę nr 16 i to bardzo 

szybko, ku zadowoleniu dzieci to dlatego, że mieliśmy wsparcie ze środków 

Rządowych. Była kwestia dołożenia kilkuset tysięcy środków ze zobowiązań. To są 

zupełnie normalne zasady jakimi musimy się kierować, zapewniając rozwój Miasta. Nie 

mamy problemów ze spłatą  zobowiązań i nie będziemy mieli. Znajdujemy się pod 

kontrolą Regionalnej Izby Obrachunkowej, wszystkich innych służb i instytucji, które 

czuwają zgodne z prawem nad  naszym działaniem i naszymi decyzjami. Pan radny 

Tarczewski, zechciał zwrócić uwagę i przyjąłem to jako wsparcie dla tej uchwały. Mój 

niepokój wzbudziło sformułowanie pana radnego Szoty, że jest to „rozrzutnictwo” 

pieniędzy. Jeżeli używa się takiego stwierdzenia to jaki to ma związek z inwestycją 

oczekiwaną, potrzebną, zasadną, którą chcemy poprzeć w głosowaniu. Nie mogę 

przemilczeć tego sformułowania. Takie sformułowanie idzie w innym kierunku niż 

zaprezentował to radny Tarczewski, albo mamy niejednolite stanowisko PiS-u, albo ktoś 

wprowadza w błąd. Moja reakcja była zasadna i ją podtrzymuję. Mój niepokój 

wywołuje panie radny Tarczewski to co usłyszałem po wystąpieniu pana radnego 

Wrońskiego po pana wystąpieniu, który przemówił innym językiem, strasząc i dając 
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nam odczuć, że nie wspiera tego typu uchwały, polityki… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta Mista Inowrocławia udostępniono 

na stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl)  

 

Maciej Szota – radny RMI: 

ad vocem 

Mógłbym pana Prezydenta popierać przed aferą fakturową, niestety po aferze nie 

mogę… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przypominam, że jesteśmy w punkcie zmiany projekty budżetu na rok 2019.  

  

Marcin Wroński – radny RM: 

ad vocem 

Usłyszeliśmy, że kredyty są potrzebne do wkładu własnego. Zabrzmiało to, jak by tylko 

wkład własny mógł być z kredytów. To nie jest prawdą, równie dobrze może być            

z innych dochodów. Nie ma obowiązku w prawie unijnym, projektach, aby wkład 

własny był z kredytu. Realizujemy inwestycje z kredytów, to ja odniosłem się do słów 

pana Prezydenta… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)  

 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Proszę, aby pan zechciał odnosić się do treści uchwały. Panie radny Szota, pana 

emocjonalne wystąpienie bardzo mnie zasmuciło. Publicznie dzisiaj pan wskazał 

mieszkańcom Inowrocławia, radnym, swoim koleżankom, kolegom i mi osobiście 

bardzo dobitnie, że decyzje które pan podejmuje w sprawach publicznych, bardzo 

ważnych dla Miasta, mają u pana charakter wynikający z pobudek osobistych… 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta Miasta Inowrocławia udostępniono 

na stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl)  
 

Maciej Szota – radny RMI: 

ad vocem 

Ja tylko chciałem rozmawiać o uchwale. To pan nawiązał do przeszłości. To nie miało 

żadnego związku z uchwałą, którą dzisiaj uchwalamy.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, budżetu domowego w żaden sposób nie można porównywać do 

Państwa czy do budżetu samorządu, są to rzeczy nieporównywalne. Każdy 

przedsiębiorca, który inwestuje w zakup maszyn, zakup hali, w różnego rodzaju 

inwestycje w celu prowadzenia działalności, posiłkuje się kredytami. Ważne jest to, aby 

wysokość tych kredytów była brana w taki sposób, aby można było je spłacać. 

Prowadzimy rozsądną politykę inwestycyjną. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Ogłaszam 5 minutową przerwę. 
 

Po przerwie. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamknięto punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 4 za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2019: 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/53/2019 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2019. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 
 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2019-2032 (projekt uchwały 

stanowi  załącznik nr 11 do protokołu). 
 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła projekt uchwały. 

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrał radny:  Jacek Tarczewski. 

 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Str. 17 załącznik nr 2 do uchwały - Udostępnienie terenów inwestycyjnych poprzez 

budowę ulicy zbiorczej łączącej ul. Marulewską z ul. Szymborską oraz przebudowę    

ul. Długiej na terenie Miasta Inowrocław i gminy Inowrocław. Czy to spowoduje 

usprawnienie połączenia Szpitala Powiatowego z obwodnicą? Obwodnica jest tak 

zbudowana, że nie ma z niej zjazdu wprost do Szpitala Powiatowego. Jeżeli skróci to 

dojazd to jestem za tym rozwiązaniem. 

 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Ze względu na możliwość dotarcia do szpitala oraz również na działania ratowniczo-

gaśnicze. Przy szpitalu znajduje się jednostka ratowniczo-gaśnicza Państwowej Straży 

Pożarnej i ta ulica, którą zamierzamy zbudować pozwoli na sprawny, szybki przejazd      

i dotarcie w rejon nie tylko Osiedla Piastowskiego i północnej części Osiedla Solno, ale 
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również usprawni dojazd w kierunku obwodnicy. To jest ważna inwestycja ze 

względów bezpieczeństwa. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5 za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2019-2032: 
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/54/2019  zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2019-2032. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 

Ad 8. Przedstawienie „Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego” (sprawozdanie stanowi  

załącznik nr 14 do protokołu). 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła sprawozdanie. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 

Maria Stępniowska – Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrał radny:  Grzegorz Olszewski. 
 

Grzegorz Olszewski – radny RM: 

Radny zadał pytanie dotyczące nauczycieli mianowanych. Tą kwotę 17 419,25zł, którą 

trzeba było dołożyć do nauczycieli mianowanych, co jest powodem, że to 

dofinasowanie miało zastosowanie, z czego to wynika?  

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Jedynie nauczyciele mianowani nie osiągnęli tych średnich wysokości wynagrodzeń. 

Jeżeli są nadgodziny, czy dodatkowe zajęcia to przeważnie prowadzą to nauczyciele, 

którzy mają najwyższe kwalifikacje. Grupa tych mianowanych może mieć niższe 

kwalifikacje i o tym decyduje dyrektor danej placówki i w związku z tym jest taka 

kwota.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytanie i dyskusja.  
 

Przedstawione sprawozdanie na podlega głosowaniu. 

 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na 2019 r. planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności           

i formy kształcenia nauczycieli prowadzone przez uczelnie, na które 

dofinansowanie jest przyznawane (projekt uchwały stanowi  załącznik nr 15 do 

protokołu). 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrał radny:  Grzegorz Olszewski. 
 

Grzegorz Olszewski – radny RM: 

Czy kwota 296.000,00 zł do ilości zatrudnionych, a co za tym idzie etatów jest kwotą 

wystarczającą, aby podnieść kwalifikacje zawodowe. Myślę, że warto z tego wsparcia, 

pomocy skorzystać. Im posiadamy jako nauczyciele więcej kwalifikacji tym mniejsze 

zagrożenie utratą pracy. Czy jest szczególne zainteresowanie tym dofinasowaniem przez 

naszych nauczycieli? 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Tej kwoty nie można zwiększyć, ale do tej pory wystarczało. Nauczyciele kształcą się, 

muszą podwyższać kwalifikacje. My dofinansujemy do 50% i ta kwota jest 

wystarczająca. Wszystkie wnioski rozpatrywane są pozytywnie. Rocznie wpływa ok. 60 

wniosków. 
  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 6 za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia na 2019 r. planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i formy 

kształcenia nauczycieli prowadzone przez uczelnie, na które dofinansowanie jest 

przyznawane. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 16 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/55/2019 w sprawie ustalenia na 

2019 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz 

specjalności i formy kształcenia nauczycieli prowadzone przez uczelnie, na które 

dofinansowanie jest przyznawane. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Inowrocław, a także określenia 

granic ich obwodów, na okres od 1 września 2019 r. (projekt uchwały stanowi  

załącznik nr 18 do protokołu). 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowanie 7 za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Inowrocław, a także określenia granic ich 

obwodów, na okres od 1 września 2019 r: 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 19 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/56/2019 w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Inowrocław, 

a także określenia granic ich obwodów, na okres od 1 września 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 20  do protokołu. 

 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych 

przez Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych       

w szkołach podstawowych (projekt uchwały stanowi  załącznik nr 21 do protokołu). 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
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Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 

Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych: 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 22 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/57/2019 w sprawie ustalenia sieci 

prowadzonych przez Miasto Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji 

członka Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej Inowrocławia (projekt uchwały stanowi  załącznik nr 24  

do protokołu). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Uchwałą nr II/4/2018 z dnia 26 listopada 2018 r. Rada Miejska Inowrocławia ustaliła 

m.in. skład osobowy Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli 

i Ochrony Środowiska. Mocą ww. uchwały, radny Grzegorz Olszewski został jej 

członkiem. 

Pismem z dnia 28 stycznia 2019 r. radny Grzegorz Olszewski złożył rezygnację 

z funkcji członka Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony 

Środowiska (pismo stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
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Głosowanie 9 za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji członka 

Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska: 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 26 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/58/2019 w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z funkcji członka Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli 

i Ochrony Środowiska. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 
 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji 

członka Komisji Sportu i Młodzieży (projekt uchwały stanowi  załącznik nr 28  do 

protokołu). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Uchwałą nr II/4/2018 z dnia 26 listopada 2018 r. Rada Miejska Inowrocławia ustaliła 

m.in. skład osobowy Komisji Sportu i Młodzieży. Mocą ww. uchwały, radny Damian 

Polak został jej członkiem. 

Pismem z dnia 18 lutego 2019 r. radny Damian Polak złożył rezygnację z funkcji 

członka Komisji Sportu i Młodzieży (pismo stanowi  załącznik nr 29 do protokołu). 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

 

Głosowanie 10 za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji członka 

Komisji Sportu i Młodzieży: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

mienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 30 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/59/2019 w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z funkcji członka Komisji Sportu i Młodzieży. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 31  do protokołu. 

 

Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej Inowrocławia (projekt uchwały 

stanowi  załącznik nr 32  do protokołu). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 
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W związku z przyjęciem przez Radę Miejską Inowrocławia: rezygnacji radnego 

Grzegorza Olszewskiego z funkcji członka Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska; rezygnacji radnego Damiana Polaka 

z funkcji członka Komisji Sportu i Młodzieży, koniecznym stało się ponowne 

dokonanie wyboru członków tych Komisji. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska: 
 

Radny Marcin Wroński zgłosił  – radnego Dobromira Szymańskiego - przedstawiciela 

Klubu radnych „Prawo i Sprawiedliwość”. 

Radny Dobromir Szymański wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Pan Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Nie widzę więcej zgłaszających. Zamykam listę kandydatów. 
 

Przypominam, że zgodnie z zapisami ustawy każdy kandydat może zdecydować, czy 

wyłącza się od udziału w głosowaniu, czy też nie. 

 

Głosowanie 11  za wyborem członka Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska - kandydat Dobromir Szymański: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw –0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 33 do protokołu. 

 

Komisja Sportu i Młodzieży. 

 

Radny Marcin Wroński zgłosił  – radnego Dobromira Szymańskiego - przedstawiciela 

Klubu radnych „Prawo i Sprawiedliwość”. 

Radny Dobromir Szymański wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Pan Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Nie widzę więcej zgłaszających. Zamykam listę kandydatów. 

Przypominam, że zgodnie z zapisami ustawy każdy kandydat może zdecydować, czy 

wyłącza się od udziału w głosowaniu, czy też nie. 
 

Głosowanie 12 za wyborem członka Komisji Sportu i Młodzieży - kandydat Dobromir 

Szymański:  
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 34 do protokołu. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Przystępujemy do głosowania. 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32318
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32318
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32319
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32319
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Głosowanie 13 za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 35 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/60/2019  zmieniającą uchwałę 

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 36  do protokołu. 
 

 

Ad 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów zarządów                   

i przewodniczących zarządów Osiedli. 

(projekt uchwały stanowi  załącznik nr 37 do protokołu). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zarządzenie wyborów zarządów i przewodniczących zarządów oraz wskazanie terminu, 

do którego winny być one przeprowadzone należy – zgodnie z postanowieniami 

statutów Osiedli – do Rady Miejskiej Inowrocławia.  

Termin przeprowadzenia wyborów nie może być późniejszy niż 6 miesięcy od dnia 

upływu kadencji zarządu Osiedla. Kadencja zarządów Osiedli wymienionych w chwale 

upłynęła w dniu 16 listopada 2018, zatem wybory muszą być przeprowadzone do dnia 

16 maja 2019 r. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 14 za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia 

wyborów zarządów i przewodniczących zarządów Osiedli: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 38 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/61/2019  w sprawie zarządzenia 

wyborów zarządów i przewodniczących Osiedli. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 39  do protokołu. 

 

Ad 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do 

Miejskiej Rady Seniorów (projekt uchwały stanowi  załącznik nr 40 do protokołu). 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Przedstawił projekt uchwały. 
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrał radny:  Maciej Szota. 

 

Maciej Szota – radny RMI: 

Jest to bardzo dobra inicjatywa. Dobrze, że taka Rada powstała. Trzeba kontynuować to 

działanie i życzyć powodzenia radnym, którzy zostaną wybrani. Mamy wielu seniorów 

w Inowrocławiu, oni mają swoje potrzeby. Ta inicjatywa idzie w bardzo dobrym 

kierunku.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

My jako Rada również cieszymy się, że takie gremium istnieje. Dziękujemy Państwu za 

dotychczasową działalność, pozostając w nadziei, że większość z Państwa będzie 

kandydowała do tej Rady, kontynuując to dzieło.  
 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  
 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowanie 15 za podjęciem uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do Miejskiej 

Rady Seniorów: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 41 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr VI/62/2019 w sprawie zarządzenia 

wyborów do Miejskiej Rady Seniorów. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Ogłaszam 10 minutową przerwę. 

 

Po przerwie. 
 

Ad 17. Wolne wnioski i informacje bieżące. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć wnioski 

dotyczące organizacji prac Rady i komisji lub miejsca i czasu ważnych dla Miasta 

uroczystości lub imprez. 
 

Grzegorz Kaczmarek  – radny RMI: 

Serdecznie chciałbym podziękować wszystkim, którzy uczestniczyli 23 lutego br.          

w Teatrze Miejskim w IX edycja akcji charytatywnej pn. „Serca granie”. Tym razem 

nosiło tytuł „Magiczne  serca granie”. Graliśmy, aby pomóc 2 letniej Mai. Impreza 

pozytywnie została odebrana przez społeczeństwo. O całości funduszy nie mówię, 
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ponieważ nie wszystkie pieniądze spłynęły. Impreza skończyła się sukcesem. Dziękuję 

wszystkim osobą w imieniu rodziny.   
 

Maciej Szota – radny RMI: 

Proszę Pana Przewodniczącego, aby porozmawiał z Prezydentem Miasta odnośnie 

udzielenia odpowiedzi na interpelacje. Odpowiedzi nie są udzielane na temat, ponieważ 

ponownie złożyłem te same interpelacje … 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl)   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Uznaje, że jeżeli Pan nie jest zadowolony z tych odpowiedzi na interpelacje i dotyczą 

one funkcjonowania Miasta, Rady i organizacji to bardzo proszę kontynuować. 
 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Ja mam uwagę do Pana Prezydenta, aby fragment podłogi w holu, który prowadzi do 

gabinetu Pana Prezydenta został wymieniony na parkiet, aby poprawić trochę estetykę. 

Na wzór innych obiektów, które potocznie nazywamy ratuszami, w których znajdują się 

sale sesyjne zrobić gabloty, które mówią o osiągnięciach Rady. Można wyeksponować 

pamiątki. Myślę, że budżecie Miasta znajdą się środki, tym bardziej że perspektywa 

remontów czeka Pana Prezydenta, bo przejmie niebawem budynek sąsiadujący z tym po 

istniejącym dziś Starostwie. Konserwator zabytków, byłby usatysfakcjonowany 

powrotem do stanu pierwotnego obiektu. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zgodnie z wolą radnego Macieja Szoty, przekazano mi treść jego wystąpienia 

z ostatniej sesji. W związku z tym pragnę przekazać kilka informacji, zresztą część tych 

informacji, które podniósł pan radny na ubiegłej sesji, pojawiła się również dzisiaj. 

Dlatego też przypomnę Państwu proste i oczywiste rzeczy. Rada Miejska nie składa się 

z 22 radnych i Przewodniczącego, tylko z 23 radnych, proszę więc w swoich 

wypowiedziach nie sugerować, iż Przewodniczący Rady nie powinien się włączać do 

dyskusji czy też komentować wypowiedzi dyskutantów. Mam do tego takie samo prawo 

jak pozostali radni biorący udział w sesji. Przewodniczący może zabrać głos w każdym 

momencie obrad, ale to nie jest podstawa do tego, aby robić mu z tego tytułu zarzut. 

Pozwalają na to regulacje prawne, a wręcz zmuszają do zwracania uwagi innym 

odnośnie tematów ich wypowiedzi, czasu trwania bądź formy … 

Wracając jeszcze do pana wypowiedzi z poprzedniej sesji panie radny Szota, prawdą 

jest, że radni opozycji nie mogą pracować w niektórych komisjach Rady, ale radni 

koalicji też. Nie ma tutaj na Sali takiego radnego, który jest członkiem wszystkich 

komisji, albo jest członkiem komisji tych, których by sobie wymarzył. Dotyczy to 

wszystkich radnych. Jest to po prostu technicznie niewykonalne, a nawet gdyby było to 

jest nierealne do wypełniania obowiązków  w takim wymiarze. Natomiast podkreślam 

po raz kolejny, że żaden radny nie ma ograniczonego żadnego prawa w pracach Rady, 

nawet jeżeli nie jest członkiem komisji to może brać udział w pracach takiej komisji … 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Przewodniczącego udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl)   



 

- 20 - 
 

 

Ad 18. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam VI sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  

 

Sesja trwała od godz. 930 do godz. 1145. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

Tomasz Marcinkowski 

 

 

Sekretarz obrad 

Ewa Kempska 

 

 
Protokółowała: Agnieszka Bardzińska 

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  

 


